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Sted, 20.06.2023 
 
 
 
møteleder 
 
 
 
 

21/23 Godkjenning av innkalling til møte 20 juni 2023 og saksliste 
Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Utdanningsutvalget 20.06.2023 21/23 

 
 
Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget godkjenner innkalling til møte 20. juni 2023 og saksliste. 
 
 
Møtebehandling 
 
 
 
Vedtak  
Utdanningsutvalget godkjenner innkalling til møte 20. juni 2023 og saksliste. 
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22/23 Godkjenning av protokoll fra utdanningsutvalgets møte 11 mai 2023 
Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Utdanningsutvalget 20.06.2023 22/23 

 
 
Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget godkjenner protokoll fra utdanningsutvalgets møte 11. mai 2023. 
 
 
Møtebehandling 
 
 
 
Vedtak  
Utdanningsutvalget godkjenner protokoll fra utdanningsutvalgets møte 11. mai 2023. 
 
 
 
 

23/23 Ny modell for reakkreditering av eksisterende studieprogrammer - 
Utdanningsutvalgets rolle 
Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Utdanningsutvalget 20.06.2023 23/23 

 
 
Forslag til vedtak: 
 

1. Utdanningsutvalget ønsker seg rolle i reakkreditering av eksisterende 
studieprogrammer i tråd med drøftinger i møte. Denne rollen vil gjelde for piloter 
som gjennomføres i 2023.   

 
2. Etter endt evaluering av piloter ved utgangen av 2023 legges fram ny sak med 

anbefaling til rektor om ny modell for reakkreditering av eksisterende 
studieprogrammer. 

 
 
Møtebehandling 
Saksbehandler innledet om ny modell for reakkreditering av eksisterende 
studieprogrammer-Utdanningsutvalgets rolle i møtet. 
Kjernespørsmålet i saken er å finne ut av hvordan UU skal være innvolvert i behandlingen av 
reakkreditering etter ny modell framover. Utdanningsutvalget skal fortsatt ha fokus på 
kvalitet, men sakene er veldig tidkrevende og vi behandler for lite saker i dag i forhold til 
reakkreditering innenfor en syv års syklus. Pr i dag behandler vi ca 10 saker pr år, men skal vi 
klare å  reakkreditere innenfor syv års syklus må vi øke behandlingen til 20-25 saker pr år, 
noe som medfører at vi må forenkle saksbehandlingen. Søknadene skal derfor bli kortere og 
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rapportmal som skal følges blir nå på ca. 20 sider. Samtidig må vi sikre at Utdanningsutvalget 
er tilstrekkelig involvert på et eller annet vis. 
 
Fra utvalget ble påpekt at det er litt spørsmål om hva det er vi ønsker å være i et UU. Skal vi 
være ett kontrollorgan eller skal vi ha mer fokus på utvikling.  
I ny modell vil utdanningsavdelingen være tettere påkoblet underveis i prosessen samtidig 
med at fakultetene har fått god erfaring med kvalitetssikring med gode diskusjoner i lokale 
utdanningsutvalg, kvalitetssikringen bør derfor bli godt nok ivaretatt. Dersom 
Utdanningsutvalget skal behandle alle saker som før vil en kunne risikere å drukne i saker. 
Det ble også uttrykt litt skepsis i utvalget til å fjerne seg for mye fra sakene da det er bra for 
prodekan å være med i prosessen. – Her ble vist til at en har mulighet i gitte situasjoner å 
fravike i enkeltsaker og velge at et program skal ha en grundigere prosess. Det vil også være 
mulig og løfte fram problemområder i prosess i orienteringssaker samtidig som det vil være 
god mulighet å få tilgang til alle saker. 
 
Enighet i utvalget om at som en pilot for dette året er innstilt på å prøve ut dette og bruke 
UU mer som utviklingsforum enn et kontrollforum, og derfor går for alternativ 3 beskrevet i 
saken, det vil si at Utdannings får orientering om rektors vedtak. 
 
Spørsmål om hvorfor en skal vurdere pensum siste fem år og om administrasjonen har 
kompetanse til dette? – dette gjøres for at en er interessert i å sjekke om det har vært 
endring i pensum, bare for å sjekke om pensumet er blitt oppdatert og utviklet. Men 
vurderer ikke selve pensumet. 
 
 
 
Vedtak  
 

1. Utdanningsutvalget ønsker seg rolle som beskrevet i alternativ 3 i reakkreditering av 
eksisterende studieprogrammer i tråd med drøftinger i møte. Denne rollen vil gjelde 
for piloter som gjennomføres i 2023.   

 
2. Etter endt evaluering av piloter ved utgangen av 2023 legges fram ny sak med 

anbefaling til rektor om ny modell for reakkreditering av eksisterende 
studieprogrammer. 
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24/23 Sikkerhet i undervisningssituasjoner 
Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Utdanningsutvalget 20.06.2023 24/23 

 
 
Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget ønsker økt fokus på sikkerhet i undervisningssituasjoner og styrker 
oppfølgingen av lovverket ved å vedta at Rutine for ivaretakelse av sikkerhet i 
undervisningssituasjoner med forhøyet risiko, skal følges ved akkreditering og 
reakkreditering av studieprogram samt revisjon av studie- og emneplaner. 
 
 
Møtebehandling 
Saksbehandler innledet om saken i møtet.  
Sikkerhet i undervisningssituasjoner er en del av større serie av saker som UU har hatt 
tidligere og handler om: Bevisstgjøring av risiko man har i ulike undervisningssituasjoner, 
tiltak for å minimere risikoen for skader, samt bekjentgjøring av risikoer for studentene. 
Rutiner er utviklet for nye studieprogram/ reakkreditering av studieprogram, hvor det 
beskrives stegvis hva man må gå igjennom i utarbeidelse og reakkreditering av 
studieprogram. 
Det understrekes at dette ikke er noe nytt som er kommet nå, men noe vi må ha et større 
fokus på og noe som vi må ha kontroll på. 
 
Fra utvalget ble påpekt at dette er viktig å få synliggjort dette i hverdagen og at fakultetene 
må følge opp med å eksempelvis ta dette opp i lokale UU, før studiestart minne SPA om å ta 
dette opp i lærermøter etc. Må gjøres kjent på alle nivå i organisasjonen både for faglige og 
administrative. 
 
Fra utdanningsavdelingen ble opplyst at det også jobbes parallelt med å utvikle rutine for 
sikkert feltarbeid og at det skal lages lignende rutine for ansatte som reiser ut på feltarbeid. 
 
 
 
Vedtak  
Utdanningsutvalget ønsker økt fokus på sikkerhet i undervisningssituasjoner og styrker 
oppfølgingen av lovverket ved å vedta at Rutine for ivaretakelse av sikkerhet i 
undervisningssituasjoner med forhøyet risiko, skal følges ved akkreditering og 
reakkreditering av studieprogram samt revisjon av studie- og emneplaner. 
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25/23 Retningslinjer for produksjon og deling av digitale læringsressurser 
Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Utdanningsutvalget 20.06.2023 25/23 

 
 
Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget anbefaler rektor å vedta fremlagte retningslinjer for produksjon og 
deling av digitale læringsressurser ved Nord universitet.  
 
 
Møtebehandling 
Saksbehandler presenterte retningslinjer for produksjon og deling av digitale 
læringsressurser ved Nord universitet i møtet. Har vært nedsatt arbeidsgruppe som har 
jobbet med dette helt siden 2021. Arbeidet har imidlertid blitt en del men forsinket da en 
har avventet utarbeidelse av nasjonale retningslinjer før man har laget sine egne 
retningslinjer. 
Forslag ble sendt ut til høring i mars med svarfrist i mai. 
Høringssvarene ga positiv respons på retningsslinjene. Det kom også inn noen spørsmål i 
forbindelse med høringssvar, hvor det er tatt inn noen presiseringer i retningslinjene. 
Sier også noe om hvordan Nord universitet skal implementere og følge opp, og det må også 
vurderes om man skal ha presiseringer til enkelte retninglinjer. 
Pkt. 4.8 IPR reglementet bør følges videre opp da de kan være noen uklarheter her. 

- Retningslinjer fra 2017 er det AFU som har utarbeid og de bør også følge opp at 
reglement for IPR blir revidert. 
 

Det har vært en del misforståelser rundt produsentrett og her er det bestandig opphaver 
som vil ha opphavsrett og bruksrett, dersom noen har vært med kan de få produsentrett, 
men dette gir ikke automatisk bruksrett. Det er prøvd å presisere mer hva produsentrett er i 
retningslinjene, hvor det er tatt utgangspunkt i nasjonal veileder. 
Dersom opptak er gjort med særskilt utstyr ved Nord så vil Nord ha en produsentrett, men 
det betyr ikke at Nord universitet kan bruke dette fritt. 
Videre er kompensasjon noe som bør avklares ved Nord universitet da vi pr i dag ikke har 
noen retningslinjer for dette. 
Spørsmål om Nord u kan pålegge noen å lage videoforelesninger? 

- Dette er prøvd presisert i pkt 6, Nord kan pålegge opptak i enkelte tilfeller. 
 
Fakultetene oppfordres til å gjøre retningslinjene kjent både i lærermøter og gjennom lokale 
UU. 
 
 
Vedtak  

1. Utdanningsutvalget anbefaler rektor å vedta fremlagte retningslinjer for produksjon 
og deling av digitale læringsressurser ved Nord universitet.  

2. Utdanningsutvalget ber AFU følge opp at IPR reglementet blir revidert. 
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26/23 Revisjon av retningslinjer for bo- og reisetilskudd 
Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Utdanningsutvalget 20.06.2023 26/23 

 
 
Forslag til vedtak: 
 

1. Utdanningsutvalget anbefaler rektor å vedta revisjon av institusjonsovergripende 
retningslinjer for bo- og reisetilskudd, med de endringer som fremkom i møtet. Disse 
erstatter retningslinjene gjeldende fra studieåret 2018-2019 (rektorvedtak 17/04490-
16). 

2. Fakultetene utarbeider egne underordnede retningslinjer tilknyttet den enkelte 
utdanning på det enkelte studiested. 

 
 
Møtebehandling 
Studiedirektør innledet i sak om revisjon av retninglinjer for bo- og reisetilskudd i møtet. 
Det har vært en krevende sak grunnet store geografiske forskjeller og veldig mange 
eventualiteter. Med bakgrunn i dette lages det derfor overordnede retningslinjer med 
satser, og deretter må fakultetene lage egne retningslinjer for sine studier. 
Har vært ute på høring, men høringsfrist utgikk etter at sakspapirer ble sendt ut og notat 
med oppsummering høringssvar er lagt inn i protokollen under denne sak.  
 
Institusjonen kan godt være litt mer fremoverlendt med å skaffe boplass til studenter i 
praksis. 
Det viktigste nå er at man får på plass retningslinjer, så tydelige som mulig på de ulike 
studier slik at studentene vet hva som gjelder. 
 
Spørsmål om det er noen ved Nord som får lønnet praksis? – ingen lønnes av Nord. 
Journaliststudenter kan få lønn under praksis men da fra praksisplass. Rettigheter vil 
bortfalle hvor en mottar lønn. 
Utvalget enig om at det må jobbes videre med å myke opp regler for gjennomføring av 
praksis, samt viktig at fakultetene klarer å informere godt til studentene gjeldende 
retningslinjer. 
 
 
Vedtak  

1. Utdanningsutvalget anbefaler rektor å vedta revisjon av institusjonsovergripende 
retningslinjer for bo- og reisetilskudd. Disse erstatter retningslinjene gjeldende fra 
studieåret 2018-2019 (rektorvedtak 17/04490-16). 

2. Fakultetene utarbeider egne underordnede retningslinjer tilknyttet den enkelte 
utdanning på det enkelte studiested innen 31.12.2023. 
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INTERNT NOTAT – MED OPPFØLGING        

  
Gjelder: Revisjon av retningslinjer for bo- og reisetilskudd - arbeidsgruppens vurdering - 
mars 2023 
 
Til 
Utdanningsutvalgets møte 
20.06.23 – muntlig fremlegg 

Kopi til 
 
         

  Fra: Anne Ringen Pedersen 
Dato: 22.05.2023 

  

Ref: 17/04490-18/    

 

I saken om revisjon av retningslinjer for bo- og reisetilskudd ble det 29.05.23 saken sendt på 

høring til fakultetene og Studentorganisasjonen Nord (SON). Høringsfristen ble satt til 

14.06.23, og ved fristens utløp var det svar fra 3 fakultet og SON. 

FLU ga ikke noe direkte høringssvar da de var aktive i arbeidsgruppen, og med det sluttet seg 

til saken. 

FSV hadde også to deltakere i arbeidsgruppen, men hadde også diskutert saken i sitt 

studieveiledermøte. Tilbakemeldingen er at de slutter seg til saken. 

FSH sin tilbakemelding var også positiv til saken.  

Fra SON var tilbakemeldingen også positiv, med noen konkrete innspill: 

«Reisetilskudd 

For en student i praksis kan lang reisetid til og fra praksissted være belastende og føre til at 

studenten ikke kan stille på sin deltidsjobb eller andre forpliktelser. Derfor mener 

Studentorganisasjonen Nord at dersom studenten har over 90 minutter reisevei hver vei, bør 

reisetilskuddet, dersom studenten ønsker det, kunne erstattes med botilskudd. Dersom det 

brukes kollektivtransport, skal ventetid før og etter regulert praksis regnes med i reisetiden. 

Botilskudd 

Studentorganisasjonen Nord mener at den øvre begrensningen på botilskuddet bør økes til 

minimum 5500kr i måneden. Dette beløpet har bakgrunn i at det er dette som er kostnaden 

for én måned med korttidsleie på Nordavind ved Campus Bodø. 

Vi er positive til at kommune og universitet samarbeider om boplass under praksis. Det er 

ikke alle studenter som har mulighet til å legge ut for boutgifter knyttet til praksisopphold, og 
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en slik ordning kan være med på å sørge for gratisprinsippet og at det ikke er dyrere å 

studere hos oss enn andre institusjoner i landet. 

Studentene bør derimot ikke bo på den institusjonen der de har praksis, for eksempel på 

ledige rom på sykehjemmet der de har praksisperioden sin. Dette kan føre til uønskede 

situasjoner, slik som at sykepleierstudenter blir kalt inn utenfor oppsatt tid, noe som kan føre 

til stor arbeidsmengde på studenten.» 

Alle innspillene er konstruktive og vil videreformidles til fakultetene når det skal utarbeides lokale retningslinjer.  
 
Ad. reisevei over/under 90 minutter så overlates det til de lokale retningslinje, da det er svært ulik infrastruktur på de ulike 
studiestedene, og å sette reisevei i tid er vanskelig da f.eks. bruk av egen bil, buss vs tog gir innvirkning på reisetid. 
 
Ad. bo-tilskuddets størrelse, så har ikke det vært del av utredningen i denne omgang.  

 

Studiedirektørens anbefaling og forståelse etter høringsrunden er at retningslinjene 
fremmes som rektorvedtak som fremlagt i saken, og at fakultetene med det utarbeider 
lokale retningslinjer knyttet til studiet/studiested. 
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Saknr Arkivsak Tittel 
18/23 23/01771-3 Tilstandsrapport for høyere utdanning 2023 - 

orientering til Sentralt Utdanningsutvalg 
 

19/23 19/03658-51 KSS prosess- og rutinebeskrivelser - studieportefølje 
samt etablering og akkreditering av nytt studieprogram 
 

20/23 19/03658-52 KSS prosessbeskrivelse – forenklet akkrediteringsprosess 
ved utlysing av årsstudium sin inngår i bachelorprogram 
 

21/23 22/04087-4 Rapport fra prosjektet om universell utforming av det 
digitale læringsmiljøet 
 

22/23 20/00779-13 Erfaringsdeling – nye samhandlingsmodeller og 
kombinerte stillinger ved sykepleieutdanning 
 

23/23 23/02035-1 Policy og tilnærming til Chat roboter og kunstig 
intelligens i Nord universitet 
 

24/23 20/01044-10 Nord universitet får 32 mill. kroner til 8 prosjekter til 
fleksible utdanninger 
 

25/23 16/02152-63 Referater fra lokale utdanningsutvalg 

 
Sak 18/23 
Saksbehandler var ikke til stede, og det ble derfor invitert til spørsmål og kommentarer fra 
utvalget. 
Over gjennomsnittet på gjennomføring for bachelor, men ikke så fornøyd med 
gjennomføring på masterprogrammene. 
Tilstandsrapporten er noe utdanningsavdelingen skal ha større eierskap til og bruke denne 
mer aktivt. 
Fullføring på normert tid: - det jobbes med å finne ut av ulike standarder for å sikre at dette 
brukes riktig i forhold til resten av sektoren 
Ble påpekt at det er lav andel kvinner i professor og forskerstillinger. 
 
Sak 19/23 
Saksbehandler hadde en gjennomgang av KSS prosess- og rutinebeskrivelser, 
studieportefølje, og etablering og akkreditering av studieprogrammer. Bakgrunn for 
gjennomgang er at KSS er under kontinuerlig forbedring og utvikling og at 
utdanningsavdelingen igangsatte egenevaluering av kvalitetssystemet i 2022. Beskrivelse for 
etablering og akkreditering av nytt studieprogram er ikke oppdatert i saksframlegget med 
nylig innførte endringer. 
Ønske om å motta mal for studieportefølje tidligere for å ha bedre tid å arbeide med denne. 
Hadde en grundig gjennomgang av prosessbeskrivelse for vedtak av studieportefølje i møtet. 
Øvrige prosessbeskrivelser vises til saksframlegget 
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Sak 20/23 
Saksbehandler gikk gjennom nyutviklet KSS prosessbeskrivelse – forenklet 
akkrediteringsprosess ved utlysing av årsstudium som inngår i bachelorprogram, om 
forutsetninger som må være til stede, samt selve den forenklede akkrediteringsprosessen. 
 
Sak 21/23 
Saksbehandler presenterte sak om universell utforming i møtet. 
Har vært jobbet med det siste  året for å løfte kvalitet på det digitale læringmiljøet, med 
bakgrunn i at det er kommet nytt direktiv om universell utforming. Gikk gjennom det som til 
nå er er gjort av prosjektgruppen samt prosjektgruppens forslag til veien videre. Jobbes med 
å få opp en nettside med informasjon og maler for universell utforming. Alle har tilgang til 
rom i canvas. 
Powerpointpresentasjon deles på teamsrom for utdanningsutvalget. 
 
Sak 22/23 
Nye samhandlingsmodeller og kombinerte stillinger ved sykepleieutdanning ble gjennomgått 
av prosjektleder, om funn og hva som er blitt erfart. Dette dreier seg om to prosjekter. 
Ny Sap prosjektet består av 5 utviklingsprosjekter innen sykepleier i Nord, hvor ett av 
prosjektene er Nye samhandlingsmodeller for praksisstudier. 
Kombinerte prosjektstillinger er et samarbeid med Bodø, Rana og Steinkjer kommune, Nord 
universitet og sykepleier i Nord: Hovedmål er samhandling, rekruttering og informasjonsflyt 
mellom Nord universitet og praksisfeltet. 
Powerpoint presentasjoner er delt på teamsrom for Utdanningsutvalget. 
 
Sak 23/23 
Det er nedsatt gruppe som skal arbeide med Policy og tilnærming til Chat roboter og kunstig 
intelligens ved Nord universitet 
Det kommer nye ting hele tiden innenfor området og utfordring er hvordan vi skal bruke og 
hvordan vi skal bruke dette klokt? Har kartlagt område samt definert mandat for gruppe som 
skal arbeid med dette videre. Vi bør snu fokus fra fuskefokus til noe man kan bruke. Gruppa 
har i sitt mandat å utvikle kurs evt få kurs fra andre. 
 
Sak 24/23 
Det er sendt inn rekordmange søknader fra Nord universitet og har fått gjennomslag for alle 
disse. Bør ha litt mer tid å se på søknadene for å unngå at disse blir for lik, og for å unngå 
konkurranse innad. 
 
Eventuelt 
Det ble informert om konferanse for høgare utdanning 2023 (hkdir.no), lenke til 
arrangementet er lagt ut i chat for møtet. 


